
SHOULD - HAD BETTER - OUGHT TO - BE SUPPOSED TO - NEED – NEEDN’T Örneklerle Konu Anlatımı

SHOULD = HAD BETTER = OUGHT TO

  

should : hafif zorunluluk, gereklilik
had better : iyi olur
ought to : yukardakilerle yakın anlamda

  

SHOULD
Özne +should /ought to+ fiil(1) +nesne

  

OLUMLU / AFFIRMATIVE FORM
You should study harder.
Biraz daha sıkı çalışmalısınız.
You should obey the regulations.
Kurallara uymalısınız.
You ought to call her
Onu aramalısınız.
You should stop at the red light.
(Kırmızı ışıkta durmalısın)
Mary : I am vert thirsty. (Çok susadım)
Tom : You should drink some water. (Biraz su içmelisin)
You ought to do you homework. Ödevinizi yapmalısınız.
Hande : I have got tootache. (Dişim ağrıyor)
Setenay : You should g oto the dentist. (Dişçiye gitmelisin)

  

OLUMSUZ – NEGATIVE FORM

  

Özne +should not /ought not to+ fiil +nesne

  

You shouldn’t shout in class.
Sınıfta bağırmamalısınız.
You shouldn’t drink alcohol before driving.
Araba kullanmadan önce alkol içmemelisin
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You shouldn’t use drugs.
Uyuşturucu kullanmamalısınız.
You shouldn’t / ought not to be late to class.
Sınıfa geç kalmamalısınız.

  

SORU – QUESTION
Should +Özne+ Fiil(1)+ nesne ?

  

Should I buy a Mercedes or Ford?
Mercedes mi alsam Ford mu? (Karşı taraftan öğüt istiyor)
Should I visit Italy or Germany?
İtalya’yı mı yoksa Almanya’yı mı ziyaret etsem?
He is driving fast.
Hızlı araba sürüyor.
He shouldn’t drive so fast.
Bu kadar hızlı araba kullanmamalıdır.
He is gossipping.
O (bay) dedikodu yapıyor.
He shouldn’t gossip.
O (bay) dedikodu yapmamalı.
He is coming late to work.
İşe geç geliyor.
He shouldn’t come so late.
Bu kadar geç gelmemelidir.
He is spending too much money.
O (bay) çok fazla para harcıyor.
He shouldn’t spend so much money.
O (bay) bu kadar çok para harcamamalı
He is speaking fast.
O (bay) hızlı konuşuyor.
He shouldn’t speak so fast.
O (bay) bu kadar hızlı konuşmamalı.
The students are making too much noise.
Öğrenciler çok fazla gürültü yapıyorlar.
They shouldn’t make too much noise.
Onlar çok fazla gürültü yapmamalılar.
He is eating a lot of desert.
O (bay) fazla tatlı yiyor.
He shouldn’t eat lot of dessert.
O (bay) fazla tatlı yememeli.
You shouldn’t sleep so late.
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Bu kadar geç saate dek uyumamalısınız.
Shall I ...... şeklinde başlayan cümlede karşı tarafın vereceği cevabı yapmaya
hazırdır.
Should we.... şeklinde başlayan cümlede karşı tarafın vereceği cevaba ya uyulur ya
da uyulmaz.
Koşul cümlelerinde should, if yerine kullanılabilir.
If you come to Ankara, visit us. Or
Should you come to Ankara, visit us.
Ankara’ya gelirseniz bizi ziyaret edin.
Why don’t you : yapsanıza, etsenize gibi öneri cümlesi başlatan başka bir kalıptır.
The sun is shining
Güneş parlıyor.
Why don’t you go for a picnic
Pikniğe gitsenize.
That’s a good idea
Bu iyi bir fikir.
How about : Ne dersiniz.
I am thirsty. How about you?
Susadım. Ya sen?
�Yes, I am thirsty, too.
Evet, ben de susadım.
Should ve ought to anlam açısından birbirine çok yakın ancak ought to yasaları
kuralları ve benimsenmiş fikirleri hatırlatmak için kullanılır.
Örnek : You ought to treat women kindly.
Had better (Should ve ought to)’ya göre daha kuvvetli bir anlama sahiptir. Had
better ile tavsiye edilen eylem yapılmadığında sonuçlarının kötü olacağı yani kapalı bir
tehdit anlamı vardır.
Örnek : You had better call a doctor.

  

HAD BETTER / yapsan iyi olur.
OLUMLU – AFFIRMATIVE
özne+ Had better+ Fiil(1)+ nesne
Had Genellikle özneyle kaynaşır.
I’d better ........
He’d better ............
She had better be careful.
Dikkatli olsa iyi olur.
You had better see a doctor.
Bir doktora görünseniz iyi olur.
You had better book your seat.
Yerini ayırtsan iyi edersiniz.
OLUMSUZ – NEGATIVE
You had better not smoke cigarette.
Sigara içmezsen iyi edersiniz.
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He had better not miss the train.
Treni kaçırmazsa iyi olur.
You’d better not postpone your programme.
Programını ertelemezseniz iyi edersiniz.
SORU – QUESTION
Had +Özne+ Better +Fiil(1) +Nesne
Had she better learn German?
Almanca öğrense daha iyi mi olur?
OLUMSUZ SORU – NEGATIVE QUESTION
Hadn’t he better study tonight?
Bu gece çalışmasa daha iyi olmaz mı?

  

Would rather/prefer
WOULD RATHER : PREFER : Tercih belirtmek.
I would rather watch TV than go to a movie.
Filme gitmektense, TV seyretmeyi tercih ederim.
I prefer to say at home rather than go out.
Dışarı gitmek yerine evde kalmayı tercih ederim.
I prefer tea to coffee.
Çayı kahveye tercih ederim.
I would rather have tea than coffee.
Çay içmeyi kahve içmeye tercih ederim.
I prefer walking to riding .
Yürümeyi ata binmeye tercih ederim.
I would rather cook with electricity.
Elektrikle yemek pişirmeyi tercih ederim.
I would rather you studied a little more.
Biraz daha fazla çalışmanı tercih ederim.
I would rather you had passed your exam.
Sınavını geçmeni tercih ettim.
I would rather ride on the train.
Trene binmeyi yeğlerim.
I would rather go to the shops tomorrow.
Yarın mağazalara gitmeyi tercih ederim.
I would rather not have gone yesterday.
Dün gitmeyi terchi etmedim.
I would rather buy a new dress than have this one cleaned.
Bu yeni elbiseyi temizletmektense yenisini almayı tercih ederim.
Would you rather work than go to disco?
Çalışmayı, diskoya gitmeyi tercih eder misiniz?
I like listening to music better than watching TV.
Müzik dinlemeyi Tv izlemekten daha çok seviyorum.
Which do you prefer tea or coffee?
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Çayı mı yoksa kahveyi mi tercih edersiniz?
I prefer tea to coffee.
Çayı kahveye tercih ederim.
Which would you prefer apple or orange?
Elma mı yoksa portakal mı tercih edersiniz?
I prefer apple.
Elmayı tercih ederim.
I like hot weather better than cold weather.
Sıcak havayı soğuk havadan daha çok seviyorum.

  

BE SUPPOSED TO : …..sen iyi olur.
You are supposed to study.
Çalışsanız iyi olur.
He is supposed to be here now.
O şimdi burada olmalıydı, (O şimdi burada olsa iyi olur).

  

NEED – NEEDN’T İHTİYACI OLMAK / OLMAMAK
Needn’t yerine don’t have to kullanılabilir.
We dont have to bring our dictionaries to school.
Sözlüklerimizi okula getirmemize gerek yok.
You needn’t buy the house.
Evi satın almanıza gerek yok.
NOTE :
Didn’t need to
yapmana gerek yoktu yapmadın.
Needn’t have Verb3 
yapmana gerek yoktu yaptın.
Need I study?
Yes, you must.
No, you needn’t.
Must I study?
Yes, you must.
No, you needn’t.
� Need I ve must I ile sorulan sorulara olumlu yanıt verirken yes, you must, olumsuz
yanıt verirken No, you needn’t ile yanıt verilir.
Didn’t need to : didn’t have to
You didn’t need to visit the museum.
Müzeyi ziyaret etmeniz gerekmez.
We won’t need to ask help.
Yardım istememize gerek yok.
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Why don’t you
Yapsana, etsene
Why don’t you study more?
(Neden daha fazla çalışmıyorsun?)
Why don’t you learn French?
(Neden Fransızca öğrenmiyorsun?)
Why don’t you take a holiday?
(Neden tatile çıkmıyorsun?)
Why don’t we meet tomorrow morning?
(Neden yarın sabah buluşmuyoruz?)

  

TEST VI
1) You should eat this apple-pie. It ……………………. .
A) looks bad
B) smells awful
C) tastes wonderful
D) tastes terrible
2) My grandmother is sleeping. You …………. make a noise.
A) will
B) must
C) shouldn’t
D) should
3) Why are you smelling the plastic flowers? They don’t …………….good.
A) look
B) feel
C) smell
D) taste
4) I …………………… wash this shirt.It ……………… .
A) shouldn’t / looks dirty
B) should / looks dirty
C) should / looks clean
D) shouldn’t / looks bad
5) You …………………. drink the water in the jug. It ………………. .
A) should / tastes awful
B) should / looks horrible
C) shouldn’t / feels good
D) shouldn’t / smells bad
6) She …………….wear this skirt. It …………..too short.
A) should / smells
B) shouldn’t / looks
C) should / feels
D) shouldn’t / doesn’t look
7) If you want to be a good student ,you …………………. .
A) should get up late
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B) should do your homework carelessly.
C) shouldn’t make noise in the classroom.
D) shouldn’t listen to the teacher carefully
8) A : What should he do if he wants to be a good driver?
B : He should …………………………….. .
A) drive fast
B) drive carelessly
C) drive dangerously
D) drive carefully
9) A : I’m tired.
B : You …………………………….. .
A) should work hard
B) should run fast
C) shouldn’t relax
D) should have a rest
10) What a cheerful boy! He ……………………………… .
A) feels bad
B) looks happy
C) looks bored
D) feels worried

  

TEST VI
1) C
2) C
3) C
4) B
5) D
6) B
7) B
8) D
9) D
10) B

  

 7 / 7


